
PROPOSED TEXT ON SHARK CONVERSION RATIOS FOR THE
COMPLIANCE COMMITTEE REPORT
Submitted by the EC

The Committee considered that the 5% ratio contained in point 4 of Resolution 05/05 concerning the conservation of sharks caught in association with fisheries managed by IOTC, refers to the live weight of the shark catch.

It was recognised that this Resolution required greater clarity in order to facilitate the monitoring and inspections conducted by Port States when vessels landed their shark catches and fins. Pending a review of the appropriateness of the ratio by both the Scientific Committee in 2008 and Commission in 2009, it was considered that a conversion factor of 2.4 for dressed to live weight for blue shark, and a conversion rate of 1.4 for mako and other sharks, be used until the Commission decides otherwise.

Le Comité a tranché que le ratio de 5% mentionné à l'alinéa 4 de la *Résolution 05/05 concernant la conservation des requins capturés en association avec les pêcheries gérées par la CTOI* se réfère au poids vif des requins capturés.

Il a été reconnu que cette résolution requiert des éclaircissements afin de faciliter la surveillance et les inspections conduites par les États du port lorsque des navires débarquent des requins et leurs nageoires. Dans l'attente de l'évaluation de la pertinence de ce ratio par le Comité scientifique en 2008 et la Commission en 2009, il a été décidé qu'un facteur de conversion entre poids vidé et poids vif de 2,4 pour les requins peau bleue et de 1,4 pour les requins-taupes bleus serait utilisé jusqu'à ce que la Commission en décide autrement.